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*Tilstede efter punkt 3. 
**Forlod mødet efter punkt 4. 

 
Dagsorden 

 
1.O. Meddelelser 

• Ny printordning gældende for hele AAU for alle de studerende. 

• Færdiggørelsesbonus tildeles ved normeret tid plus 3 måneder. 

• Orientering om pågående eksamensklagesag. 

• Præcisering af brug af engelsktest for udenlandske ansøgere; engelsktesten skal være bestået 

ved optag ellers der kun optages betinget og testen skal efterfølgende bestås. Engelsk test 

kræves ved ikke nordiske ansøgere og fra ikke engelsktalende lande. 

http://www.apply.aau.dk/how-to-apply-postgraduate/entry-admission-requirements/  

• Meritsager, særligt ved eksportingeniører, 270 ECTS-point, disse søger i stor grad merit for 3. 

Semester på kandidaten for fag som er beståede på BA. Praksis har været/er at der er muligt 

at få merit for studieaktiviteter der ligger udover 210 ECTS-point.  

• Sydhavnen, presset/stresset i øjeblikket. 

• Genindførelse af gruppeeksamen for nye (for M-studienævnet: GSD) uddannelser samt nye 

studerende på 1. semester på alle uddannelser. Resterende studerende skal alle have 

gruppeeksaminer til foråret.  

• Studienævnet drøftede efterfølgende: 

Tilstede: Jens H. Andreasen (JHA), Thomas Ditlev Brunø (TDB), Stig B. Taps (SBT), Casper Abildgaard 
Pedersen (CAP), Jens Chr. M. Rauhe (JCMR), Martin Hansen (MH) Kjeld Nielsen (KN)**, Nikolai Svalebæk 
Kristensen (NSK), Rikke Vestergaard Matthiesen (RVM), Morten Kristiansen (MH)*, Torben Ole Andersen 
(TOA) 
 
Referent: Kristian Kristensen (KKR) 
 

http://www.apply.aau.dk/how-to-apply-postgraduate/entry-admission-requirements/
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- Eventuel høring ved uddannelserne og studienævnene om indførelsen af gruppeprøver. 

- Sikringen af at de studerende får en individuel karakter. 

- Hvorledes tæller rapporten i den samlede karakter. 

• Forespørgsel vedr. max gruppestørrelse. På basis er der grupper med 6 og 7 

studerende(rammestudieordningen). SN har diskuteret størrelsen på grupper og SN 

forventer at rammestudieordningen følges. Denne angiver at den normale gruppe er på max 

6 studerende, dog i løbet af professionsbachelor- og bacheloruddannelsernes første studieår 

dog normalt højst 7 studerende. 

 

2.B. Godkendelse af referat. 

 Godkendt 

 

3. D. Orientering fra nævnets medlemme om efterårssemestret. 

• MK: Opstart af MP5 er gået fint, de har til huse i fib13. Samt opstart af VT1 og VT3 går ligeledes 

fint, de sidder i fib16.  

• KN. Opstart af VS1 og VS3. Grupperne var bestemt på forhånd. Dette er sket på baggrund af 

erfaringer ved tidligere gruppedannelser. Dette tog de studerende overordnet godt imod, 

men de studerende dannede grupperne selv. Dog blev grupperne dannet på baggrund af de 

kriterier som de oprindelige administrative dannede grupper var udarbejdet på baggrund af. 

• JCMR: Opstart af DMS1. Gruppedannelsesprocessen startede inden studiestart. Grupperne 

fastsættes på baggrund af på foran fastsatte kriterier (sprog, ikke AAU-BA). Processen har 

været god. DMS3: ikke det store, men der er en studerende der skriver alene. 

• TOA: Opstart af EMSD. Alt forløbet fint. Mange af de studerende er i udlandet. 

• Studienævnet drøftede efterfølgende: 

- NSK: Det er vigtigt at betingelserne for dannelsen af grupperne er klarlagt inden, eller at 

der er åbenhed om at der vil være betingelser i forbindelse med gruppedannelserne. 

- CAP: Vigtigt at det er muligt at få indflydelse på kriterierne for gruppedannelsen. 

- RVM: Særlig kursusrække for studerende der ikke er kendte med AAU-modellen. SN er 

enige i at ideen bag kurset er godt, men at det ikke skal/kan gøres obligatorisk. 

- SBT: Forespørgsel om administrativt sammensatte grupper?  

- KN: Dette skal efterfølgende evalueres.  

- MH: Problematikken vedrørende administrativt fastsatte grupper.  

- RVM: Har fastsat administrative fastsatte grupper på P2 på basis.  

- KN: svært at fastsætte grupper, hvor medlemmer ikke kan/vil skrive sammen.  

- NSK: PBL modellens indgang til gruppefastsættelse? Free rider problematikken.  

- TOA: Gruppefastsættelsen burde fremgå inden start på studiet.  
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- MH: Har indtrykket af at der har været en god dialog i forbindelse med gruppedannelsen. 

- JHA: Afsluttende opsummering af gruppedannelsen. 

 

4. D. Status på studieordninger. 

• JHA: Det er muligt at studieordningerne gennemgås for eksempelvis smårettelser; 

eksamensformer osv.  

• KN: Dette er igangsat. Mødesat i november. 

• MN(VT): Gruppeeksamen på VT1 er ønskværdigt/dispensation. 

• TOA: EMSD har ikke de store rettelser. 

• JCMR: Dette er udsendt til semesterkoordinatorerne, men der er ikke kommet 

tilbagemeldinger endnu. 

• JHA: Problematikken vedrørende bestået/ikke bestået eksaminer og intern/ekstern censur i 

talesættes. Hvis disse kun ligges på minimum, er der ikke mulighed for dispensation af disse. 

• KN: VS ligger på minimum. Men vil arbejde på at der gives karakterer. VIL giver karakter på alle 

kurser.  

• Er det en anbefaling at SN anbefaler karakter på alle fag/kurser?  

• SBT: benævner problematikken i at der ikke benytter karaktergivningen.  

• TOA: Problematikken vedrørende spekulationen i dumpe/reeksamination samt ændringen af 

eksamensform påpeges. 

•  RVM: GBE venter med gennemgang til akkreditering. 

• JHA: Deadline på indberetning af smårettelser af studieordninger er 31.12.2012. I den 

forbindelse er det vigtigt at huske referater/dokumentation af arbejdet. 

 

5. B./D. Valg. Nyt studiemedlem af nævnet valgt august 2012; Nikolai Svalebæk Kristensen. Forslag 

til nye studiemedlemmer til suppleringsvalg. 

• Forslag indsendes til KKR/JHA 

• Studiemedlemmer vælger næstformand – fremsendes til KKR. Næstformanden udfylder 

valgliste. 

• RVM indsender mail vedr. supplering af suppleant. 

 

6. B./D. Forslag til kommende punkter. 

• Studienævnet ønsker følgende punkter på næste møde: 

- Beslutningspunkt om at SN anbefaler karaktergivningen i stedet for bestået/ikke 

bestået i studieordningerne. 

- D/O: Status på udvalg vedrørende nye uddannelser. 

- Projektets indflydelse på karaktergivningen. 
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- B/D: Overholdelse af frister for eksamener. Indkald Grethe og Hanne til dette punkt. 

- B: Status på om koordinatorer og observatører skal indkaldes til studienævnets 

møder på grund af ringe fremmøde. 

 

7. D. Eventuelt. 

• MH ønsker at gennemgå papirlisten samt efterfølgende dispensationssager så det er muligt at 

vejlede de studerende vedrørende meritsager osv. Dette vil blive stillet til rådighed på KKR’ 

kontor. 

• Studienævnets høstfest/julefrokost. 

 
 
B – beslutningspunkt 
D – diskussionspunkt 
O – orienteringspunkt 


